
Folketingets Kommunaludvalg har den 14. oktober 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 9 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed 
besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Maja Panduro (S).

Spørgsmål nr. 9:
’’ Ministeren bedes redegøre for, hvilke konsekvenser det, set med ministerens 
øjne, har for de implicerede parter, at sager om børnebidrag i Statsforvaltnin-
gen Sjælland i dag gennemsnitligt tager over et halvt år, fremfor 5,3 uger i 
2007”

Svar:
Som jeg nævnte i min besvarelse af KOU spørgsmål 240 (2009-10), er den 
gennemsnitlige sagsbehandlingstid på bidragsområdet ikke tilfredsstillende. 
Det gælder særligt i Statsforvaltningen Sjælland, som i dag har en gennem-
snitlig sagsbehandlingstid, som er væsentligt over resultatmålet på 9 uger. Det 
kan naturligvis have nogle meget uheldige konsekvenser for de borgere, som 
venter på en afgørelse i deres bidragssag.

Det er også derfor, at der er igangsat særlige initiativer på bidragsområdet 
med henblik på at forbedre sagsbehandlingstiderne. Der er blandt andet gen-
nemført et fælles tiltag, så arbejdsgangene standardiseres på tværs af stats-
forvaltningerne med udgangspunkt i den metode, som anvendes af dem, som 
gør det bedst. 

Endvidere får statsforvaltningerne adgang til e-indkomstregisteret i løbet af ef-
teråret, således at statsforvaltningerne selv kan indhente indkomstoplysninger 
for parterne i en bidragssag.  
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